

Having trouble viewing this email? [Click here](#)

[Cliquez ici](#) pour la version en français



Press Release

Official Launch of EUROMED Invest project

26-28 May 2014, Marseille, France

EUROMED Invest project aims at promoting business partnerships and private investments in the Euro-Mediterranean area. With a budget of € 5 million provided by the European Commission, the Provence Alpes Côte d'Azur Region, the City of Marseille and the Consortium Med Alliance, EUROMED Invest plans to develop more thousands of actions in 26 countries during 3 years.

The project's general purpose is to support the creation and the international development of MSMEs in the 5 most promising sectors for job creation and economic spillovers: agrifood, transport & logistics, cultural & creative industries, water & green energies and tourism.

EUROMED Invest project includes 127 actions, 15 publications and 3 web platforms implemented over 36 months:

- Workshops, surveys and action plans drafting associating stakeholder representatives in selected strategic sectors;
- Promotional tools to market the South ENPI countries abroad: web portal, directories, business guides;
- Portfolio of 500 international business projects to accompany;
- Matchmaking events for companies, clusters and private investors in the South and Mediterranean pavillions in the major EU trade fairs in selected sectors;
- Masterclasses for young and new entrepreneurs;
- Mentoring programmes for entrepreneurs, businesses, clusters and business supporting organisations to favor joint business projects, co-locations and know how transfer;
- Capacity building, networking and experience sharing seminars to professionalise and reinforce services for investors, businesses and new entrepreneurs.

The objective is to renew the interest of SMEs in the Euro-Mediterranean market, increase investment and business projects flow and ensure that the EU finds its leading position as source of foreign direct investment in these countries.

EUROMED Invest is coordinated by ANIMA Investment Network within a consortium constituted of 6 members: Eurochambres (Association of European Chambers of Commerce), ASCAME (Association of Mediterranean Chambers of Commerce), BusinessMed (Union of Mediterranean Confederations of Enterprises), EMDC (Euro-med Development Center for Micro, Small and Medium Enterprises), GACIC (German-Arab Chamber of Commerce) and EABC (Euro-Arab Business Council), representing about 500 direct member organisations.

EUROMED Invest can also count on a network of 79 affiliated organisations from 26 countries including 7 of the 10 South ENI countries that will be mobilised to take part in the implementation of the majority of the project's activities.

Around 100 participants from Investment promotion agencies, SME development agencies, chambers of commerce and industry, business representative organisations, business sector associations coming from Europe and Mediterranean countries will attend the event on 26, 27, 28 May 2014 in Marseille, France (Villa Méditerranée and Palais de la Bourse).

Contact: Florence Juillard - + 33 (0) 496 116 769 - florence.juillard@anima.coop

More information available at: www.animaweb.org



Communiqué de presse

Lancement du projet Euromed Invest à Marseille

26, 27 et 28 mai 2014

Le projet Euromed Invest est un programme financé par l'Union européenne, la Région Provence-Alpes-Côte d'Azur, la Ville de Marseille et le consortium Med Alliance destiné à promouvoir les affaires et les investissements privés dans la zone euro-méditerranéenne. Doté de 5 millions d'euros, ce programme prévoit d'organiser plus de 125 actions dans 26 pays en 3 ans.

L'objectif est de promouvoir avant tout l'activité des micros, petites et moyennes entreprises dans 5 secteurs identifiés comme porteurs en termes de retombées économiques et de création d'emploi : agroalimentaire, industries culturelles et créatives, transport-logistique, eau-énergies nouvelles et tourisme. Le projet doit permettre également d'accompagner les autorités locales, de renouveler l'intérêt des PME pour le marché euro-méditerranéen et de faire en sorte que l'Union européenne retrouve sa position de leader en tant que source d'investissements directs étrangers dans les pays du sud de la Méditerranée.

Le projet Euromed Invest prévoit 127 actions, 15 publications et 3 plateformes web à mettre en oeuvre sur une période de 36 mois : ateliers, enquêtes, centres de ressources en ligne, accompagnement de projets d'affaires internationaux, événements de « matchmaking » pour les entreprises, les clusters et les investisseurs privés, participation à des foires internationales et salons européens, programmes de mentorat pour les entrepreneurs, les clusters et les organismes de soutien, masterclasses pour les nouveaux entrepreneurs, séminaires de professionnalisation et de partage d'expériences.

Une centaine de participants d'Europe et de Méditerranée issus d'organismes internationaux, de chambres de commerce, d'organisations entrepreneuriales, seront présents pour **le lancement du projet à Marseille les 26, 27 et 28 mai prochains** (Villa Méditerranée et Palais de la Bourse).

*Euromed Invest est coordonné par **ANIMA Investment Network** dans le cadre d'un consortium constitué de 6 partenaires : **Eurochambres** (Association des Chambres de commerce européennes) ; **ASCAME** (Association des Chambres de commerce de Méditerranée) ; **BusinessMed** (Union des confédérations d'entreprises en Méditerranée) ; **EMDC** (Fondation euro-méditerranéenne pour le développement des micros, petites et moyennes entreprises) ; **GACIC** (Chambre de commerce germano-arabe) ; **EABC** (Euro-Arab Business Council).
79 organisations de 26 pays sont également associées au projet.*

**Contact presse : Florence Juillard - + 33 (0) 496 116 769 - florence.juillard@anima.coop
Plus d'informations disponibles sur : www.animaweb.org**

ANIMA Investment Network

11 bis rue St-Ferréol, 4th floor, F-13001 Marseille

+33 4 96 11 67 60 DIRECT | +33 4 96 11 67 61 FAX | www.anima.coop



[Forward this email](#)



Ce courrier électronique a été envoyé à lydie.cornand@anima.coop
par florence.juillard@anima.coop |

[Mettre à jour le profil/le courriel](#) | Suppression immédiate à l'aide de [SafeUnsubscribe™](#) | [Politique de confidentialité](#).

ANIMA Investment Network | 11 b rue Saint Ferréol | Marseille | 13001 | France